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SUNDAY HOLY LITURGIES (Masses)  
OLOL Co-Cathedral, Harris Park 8am (Arabic), 9:30am (English Family), 11am (Ar/Eng), 5pm (Ar/Eng), 7pm (English Youth)  

 

    WEEKDAY HOLY LITURGIES (Masses)  
Mon, Tues, Thurs, Fri 7am, 8.45am & 6pm. Wed 7am, 8.45am & 5:30pm; 7pm (English Youth) Sat 7:30am & 6pm (Ar/Eng) 

 

CONFESSIONS 
Before and during Saturday 6pm and Sunday Masses or by appointment on weekdays  

 

WEEKDAY DEVOTIONS  
Rosary: Mon & Tues 8pm, Wed 6:30pm, Thurs 7:30pm Sun 6:30pm  Divine Mercy followed by Rosary Fri 7:30pm  

Adoration Hour: Thursdays 8pm – 9pm  24 Hour Adoration: Every first Friday of the month from 9:30am - Sat 7:30am 

But the Pharisees went out and conspired 

against Jesus, how to destroy him. When Jesus 

became aware of this, he departed.  

Many crowds followed him, and he cured all of 

them, and he ordered them not to make him 

known. This was to fulfil what had been spoken 

through the prophet Isaiah: “Here is my servant, 

whom I have chosen, my beloved, with whom 

my soul is well pleased. I will put my Spirit upon 

him, and he will proclaim justice to the Gentiles. 

He will not wrangle or cry aloud, nor will anyone 

hear his voice in the streets. He will not break a 

bruised reed or quench a smouldering wick until 

he brings justice to victory.  And in his name the 

Gentiles will hope.”  

Mt 12: 14 - 21 

The Gospel The Epistle 

Prayer 

Sunday 14 July 2019                                                                                              www.olol.org.au 
Sixth Sunday of Pentecost & The Massabki Martyrs 

Do you  

want to  

know yourself  

better? 

Then discover  

silence! 

 

 

Pope Benedict XVI 

Heavenly Father, so many are your blessings in 

my life, the greatest of them all is Your Spirit in 

me. I ask You today, to make me more aware of 

its  presence in my life so I also be a Christ like           

individual who bears fruits to others, proclaim 

the Good News to the Gentiles and  

give them hope. Amen. 

OUR LADY OF LEBANON MARONITE CO-CATHEDRAL - HARRIS PARK 

The Good News  
from YOUR Parish 

Next  Sunday’s Readings 
Seventh Sunday of Pentecost  

& Feast of St Charbel 
Rom 8: 28 - 39 
Mt 13: 36 - 43 

Brothers and sisters, there is therefore now no 
condemnation for those who are in Christ Jesus. 
For the law of the Spirit of life in Christ Jesus has 
set you free from the law of sin and of death. For 
God has done what the law, weakened by the 
flesh, could not do: by sending his own Son in the 
likeness of sinful flesh, and to deal with sin, he 
condemned sin in the flesh, so that the just          
requirement of the law might be fulfilled in us, 
who walk not according to the flesh but according 
to the Spirit. For those who live according to the 
flesh set their minds on the things of the flesh, but 
those who live according to the Spirit set their 
minds on the things of the Spirit. To set the mind 
on the flesh is death, but to set the mind on the 
Spirit is life and peace. For this reason the mind 
that is set on the flesh is hostile to God; it does 
not submit to God’s law — indeed it cannot, and 
those who are in the flesh cannot please God. But 
you are not in the flesh; you are in the  Spirit, 
since the Spirit of God dwells in you. Anyone who 
does not have the Spirit of Christ does not belong 
to him. But if Christ is in you, though the body is 
dead because of sin, the Spirit is life because of 
righteousness. If the Spirit of him who raised Jesus 
from the dead dwells in you, he who raised Christ 
from the dead will give life to your mortal bodies 
also through his Spirit that dwells in you.  
 

Rom 8: 1 - 11 

 

Blessed Masabki Brothers 

O Lord, we ask you, through the prayers and intercession 
of your three beloved martyrs to strengthen us in our 

daily struggles.  

O Three Masabki Martyrs Pray for us!  



Brothers and Sisters in Christ,  

In last Sunday’s Gospel, Jesus revealed to the twelve whom he chose and sent out, their identity. 
Today, on this sixth Sunday of the Pentecost Season, Jesus reveals to them the apostolic              
challenges, on the one hand, and the source of their strength, on the other hand. His words to 
them is like a boost of encouragement and a lever to confirm their trust in Him and their                   
confidence in themselves and in the mission entrusted to them. The source of their strength, 
according to Jesus’ words to them, is based on three truths: their personality and way of life, the 
reliance on the Holy Spirit and to be increasingly rooted in their apostolic identity.  
 
How great is the wisdom of the Lord! He sends us, His children, like sheep among wolves, and 
tells us not to be afraid for the Spirit of our Father will talk through us, as we rely on His Holy Spirit, equipped in our work with the       
wisdom of the serpent and the meekness of the dove, at a time when the spirit of holiness is scarce. 
  
This is how the three Maronite Saints, the Massabki Brothers, lived. From the power of faith, the steadfastness of faith and the        
greatness of faith, they made a bridge to reach heaven. Francis, Abdul-Mooti and Raphael gave up their lives in Damascus for their faith 
in Christ. They responded to persecution with a strong, clear and firm stand, beyond any doubt, saying as they were being martyred                
before the altar: “We are Christians and on the faith of Christ we die… We Christians, are not afraid from those who kill the body… We 
are Christians, we live and die as Christians.” 
 
On the parish matters, the preparations for the celebrations of the parish feast in August (3-15) continue on every level. I would like to 
thank the members of the various committees and all parishioners for their efforts to make the feast a testimony of joy for the Lord and 
His Church. We celebrate the feast this year within our Marian theme: “Mary, fragrant rose, pray for us that we may be the sweet            
fragrance of Christ.” With this theme, we live with Mary as sons and daughters of the flock of Christ with her intercession. We live the 
sweet fragrance of Christ, the fragrance of spirituality and prayer within our families, breathing in this fragrance through Mary our 
Mother. 
 
Last Wednesday, the Teens in our parish gathered with their Leaders and Chaplain in the spirit of fraternity and joy. They are a sign of 
blessing, out of many, in our parish. In addition, the Family Committee continues its preparations for the celebration of the renewal of 
the wedding vows on Sunday 28 July, 9.30 am. 
 
Here is the contentment of the Lord with the parish through its families. This is the power of the flock of Christ; a power of faith, a       
power of love, a power of family. 

Father Tony Sarkis 

United But Unique  

Today’s Reading taken from Paul’s First Letter to the                 
Corinthians is a well-known passage that unites us all under the 
one Spirit of God and yet encourages the unique giftedness of 
each of us. 
 
Yes we were all baptised in the Spirit of God and we all belong 
to the one Body of Christ. We all take of the Eucharist and we 
form the one Church. We are all Christians, share the same 
faith and are united in God. But . . .  
 
But we are all different, unique, have our own special calling. 
We are one together but we are also individuals. God does not 
ask for uniformity – God seeks unity. 
 
So in our unity as a Church, as Christians, as people of God, we 
are invited to be who we are, to bring to the table our talents, 
our special giftedness, for the benefit of others. Paul identifies 
these different people as apostles, prophets, teachers, those 
who possess deeds of power, healing, assistance, leadership, 
speak in tongues or interpret.  
 
So what are we made of? What are we good at? What are we 
willing to do? What gifts do we bring to the Church? There are 
many ways we can contribute positively to life. All of us are             
capable of loving, caring, listening, sharing, encouraging,           
empowering, comforting and being present for another. So let 
your light shine so others may see the truth and be drawn to 
the one Body in Christ. Amen 
 

Sr Margaret Ghosn MSHF 

The Power of  Faith 
 

Light from the Word 

The Servant’s Word 

When the heart is troubled, all seems to be troubled. There 
is no peace to be found in one’s thoughts or actions. There is 
no peace to be found in one’s relationships and interactions.  
 
The only place where solace seems to be found is before the 
blessed Lord. Here, the heart does not need to speak, nor 
does it need to act or think. The Lord knows the things that 
trouble the heart and the Lord alone knows how to deal with 
them.  
 
But the trouble is not in knowing the abovementioned fact 
but in acting it out. Why? For the great tempter, knowing the 
troubles of the heart and the weak state of the individual, 
begins to play at them. He develops a false sense of self 
worth within the mind of the subject, falsely stating that God 
cannot be of assistance; that He does not listen to their           
reverent complaints. Furthermore, he begins to entice the 
troubled individual to seek short-lived happiness in fleeting 
pleasures – substance abuse, pleasures of the flesh and            
other unnecessary distractions.  
 

Anonymous 

Amazing Grace I 



Dearly beloved, 
 

The Church is entrusted with the task of spreading the kingdom of God in our world, the kingdom of truth 
and love, of holiness and goodness, and the kingdom of justice and peace. But, because of sin, the world 
rejects these values, and therefore persecutes all those who advocate or work for them. The Lord Jesus 
was the first martyr of the Church. And after him, every apostle was also martyred and persecution          
continues to this day. 
 

The Lord describes the believers as sheep, and their oppressors as wolves. The follower of Christ must be 
characterized by humility and meekness. The Lord Jesus calls upon those who believe in Him to cultivate 
two virtues in their lives: the shrewdness of snakes and the innocence of doves.  Before the Apostles had 
received the Holy Spirit at Pentecost they were unable to endure persecution. After receiving the Holy   
Spirit at Pentecost, they were able to preach the Gospel without fear. Unfortunately, the persecution of 
Christians is not just a thing of the past.  
 

On July 10, we venerated three martyrs of the Maronite Church, the three Massabki brothers: Francis, Abdel El-Maoti, and Raphael who 
were martyred in 1860 for their faith. They were from a noble and devout Christian family living in Damascus. All 3 brothers refused to 
deny their faith to save their lives. As Francis was kneeling in prayer, the attackers recognized him and told him that he and his family 
would be saved from death if he denies his faith. Francis answered them, “Sheikh Abdullah can take my money, he can also take my life; 
but my faith no one can make me deny. I am a Christian and on the faith of Christ, I will die.” 
 

Patriarch Elias Howayek  
 

In good news for our Maronite Church, Pope Francis declared Patriarch Elias Howayek as venerable last Saturday. Born in Helta on 4 
December 1843, he was elected 72nd Patriarch of the Maronite Church in 1899. Patriarch Howayek led the Maronite Church until his 
death in Bkerke on Christmas Eve 1931. In the decree recognising his heroic virtues, the Vatican stressed his strong patriotism and        
action in favour of Lebanon’s independence. Patriarch Howayek is recognised by many as "the founding father" of Greater Lebanon. 
We ask for the prayers and intercessions of all the Maronite saints and holy people who preceded us. May we recognise that our faith is 
the most valuable treasure passed on to us from our ancestors and the best inheritance we can give to our children. 
 

+ Antoine-Charbel Tarabay 

Article of The Week 
Year of  Maronite Spirituality - 6th Sunday of  Pentecost  Message From The Bishop 

In the eyes of Catholics outside the Maronite Church, we display a characteristic worthy of admiration - a devout 

people driven by our passion for the faith. The Maronite Divine Liturgy perfectly sums up the Universal Church’s 

veneration of the Blessed Mother, for it was through her free and generous obedience, that mankind has been  

redeemed. “I am the Bread of Life. From the Father I was sent as Word without flesh to give new life. Of the Virgin 

Mary I was born, taking flesh as man; as good earth receives a seed, her womb received me. Priestly hands now lift 

me high above the altars.” Therefore, it’s no wonder that our churches and homes display images and icons of the 

Virgin Mary, to remind us of the offering and sacrifice she endured for our sake, in God’s Plan of Salvation.  

  

Throughout history the Maronites have experienced Mary’s protection in a special way. When isolated in the arid 

mountains of Lebanon, cut off from the rest of the world, Mary was with them in prayer. When persecuted for the sake of Faith, Hope, 

and Love, Mary was there and remains there to strengthen and to console. When divided by war and politics, Mary is there to reunite 

us. When the Maronites were oppressed, Mary was there to ease the pain of our martyrs and the faithful.  When the whole world  

abandoned the Maronites leaving them at the mercy of their enemies, Mary was there, under the cross of our people and at the           

moment of death. Not only was the Virgin Mary always present in a spiritual way but she was actually present in the land of the Cedars 

when she visited Cana & Sidon according to Scripture. We rightly honour and invoke her in our Litany: "O Cedar of Lebanon, pray for 

us."  

 

We Maronites have a strong community focus on family unity, and the Virgin Mary provides us with a Mother who cares                                    

unconditionally for her children.  This confidence in her intercession has been witnessed throughout history, and it is upon her example 

that we have built our morals and values to the present day: “From Mary we learn to surrender to God’s Will in all things. From Mary 

we learn to trust even when all hope seems gone. From Mary we learn to love Christ her Son and the Son of God.” (Pope Saint John 

Paul the Great)  

 

 

Salwa Elias 

Year of Maronite Spirituality - The Virgin Mary In The Maronite History  Article of The Week 



Parish Camera 

Our Lady of Lebanon Parish Loans: CYPC $4,204, 418.37 Units $1,382, 155.43 

Pledge Forms for your monthly Tax Deductible donation  

made through Direct Debit or Credit Card payments are available at the Parish Office. 

For Enquiries: Contact The Parish office on (02) 9689 2899 

Target 2000 Parishioners 
 

$5 ONLY a week 

133 Parishioners Committed 

MaroniteCare Community & Youth Centre Planned Giving Target 

Community Business Network Page 

Interested in becoming part of the 
Community Business Network 

Page?  
 

For $500 ONLY you can promote 
your business for the whole 
month E media@olol.org.au   

P (02) 8898 1536 

OLOL Teens Day Out & Prayer Night 



Sunday 14 July: 6th Sunday of Pentecost – The Three Massabki 

Martyrs 

9:30am One Year Jamileh Boutros from Behwayta widow of the 

 late Elias Khoury from Zabbougha        

11:00am Khalil Roumanos Chaar from Bkerkacha (died in Lebanon) 

5:00pm 40 Day Keblane Badwi Sahyoun from Kfarfou 

Monday 15 July 

10:00 Najibeh Youssef Sleiman from Aytou wife of Robert Majid 

 El Cham from Sebhel      

Tuesday 16 July 

5:30 George Anton Safadi from Jafa- Palestine 

6:00pm Father Chukrallah Boulos from Kfarsghab (died in 

Lebanon) 

Wednesday 17 July 

10:00 Najibeh Youssef Sleiman from Aytou wife of Robert Majid El 

Cham from Sebhel    

5:30pm Najibeh Elias Metri from Kousba widow of Boutros Faraj 

Frangieh from Zgharta (died in Lebanon)           

7:00pm 40 Day Peter Shehadie Roumanos from Kfarsghab 

Saturday 20 July 

6:00pm One Year Ibrahim Georges Semaan from Mrah El Sfireh 

Sunday 21 July: 7th Sunday of Pentecost - St Charbel 

9:30am 40 Day Maren Bacha widow of the late Youssef Boutros 

Yammine from Zgharta       

11:00am 40 Day Nazha Nayef Khalil Chidiac from Blouza 

5:00pm 40 Day Damia Wadih Maroun from Kfaryachit widow of 

the late Boulos Nakhle El Khoury from Bane         

عيد شهداء المسابكي  –تموز: الأحد السادس من زمن العنصرة  ٤١الأحد 
 الثلاثة
 السنة للمرحومة جميلة بطرس من بحويطة أرملة المرحوم الياس الخوري ٩::٠

 من زبوغا 
 المرحوم خليل رومانوس الشعار من بقرقاشا )متوفّي في لبنان( ٤٤:٩٩

 أربعون المرحوم قبلان بدوي صهيون من كفرفو ٠:٩٩
 

 تموز ٤٠الإثنين 
المرحومة نجيبة يوسف سليمان من أيطو زوجة روبير مجيد الشام من   ٤٩:٩٩
 سبعل 

 
 تموز ٤١الثلاثاء 

 فلسطين  –دفن المرحوم جورج أنطون صفدي من يافا  ٩:٤٩:
 المرحوم الخوري شكرالله بولس من كفرصغاب )متوفّي في لبنان(   ١:٩٩

 
 تموز ٤١لأربعاء ا

المرحومة نجيبة الياس متري من كوسبا أرملة المرحوم بطرس فرج فرنجية   ٩::٠
 من زغرتا )متوفّاة في لبنان(

 أربعون المرحوم بيتر شحادي رومانوس من كفرصغاب    ١:٩٩
 

 تموز: مار الياس  ٠٩السبت 
 السنة للمرحوم إبراهيم جرجس سمعان من مراح السفيرة 0066

 
 مار شربل -تموز:الأحد السابع من زمن العنصرة   ٠٤الأحد 

 أربعون المرحومة مَرِن الباشا أرملة المرحوم يوسف بطرس يمّين من    ٩::٠
 زغرتا        
 أربعون المرحومة نزها نايف خليل الشدياق من بلوزا ٤٤:٩٩

أربعون المرحومة دميا وديع مارون من كفرياشيت أرملة المرحوم بولس  ٠:٩٩
  نخلة الخوري من بان

Youth Services & Facilities 
Youth Drop in Recreation Room  & Library & Study Centre  

Open 10am – 10pm  for Youth 18 & over  
Under 18s only with adult supervision 

Homework Help for Students K-10 Tues 3:30pm - 6pm  
Bookings essential call 1300 627 227 

Counselling Services (English/ Arabic) 
 

For Teens 12-18 years and their families.  
For Youth 18 & over and Adults & Couples  

Call 1300 627 227 

Women’s Well-being Office  
Natural Fertility Services. Evening appointments. Dr Dima Akik 0406 296 698 
Marriage Preparation Sessions book 8 months prior to the wedding: 8831 0000 

Cancer Support Group 
Meeting held first Thursday of every month from 7-8:30pm  

in Mary MacKillop Room Lvl 1 in CYPC. More info 1300 627 227 

White Stone Family Support Services  
Is your family impacted by addictions? 

Counsellors, Psychologists & Social Workers can 
assist you 

 Contact: 1300 627 227  

Maronite Care Services 

Parish Notice Board 
FEAST DAYS, MEMORIALS & FUNERALS قدّاسات الأسبوع 

Announcements 

Renewal of Marriage Vows 

Date Sunday 28th July Time 9:30am Mass  

Couples celebrating a Church Wedding Anniversary in 2019 that is 

a multiple of 5 (5, 10,.. 25... 50...60..years). 

Contact SMS Rana on 0425 335 707  

to register for seats reservation, certificate and special gift. 

Registrations close Sunday 14 July 2019 

EXPRESSION OF INTEREST! 
An exciting opportunity has become available for an experienced Café 
Manager to oversee our Five Loaves Café. Hospitality, managerial and 

business experience is essential. Immediate start available for the right 
candidate. Please send your expression to info@olol.org.au 

Feast Week Volunteers Workshop 

Monday 29 July, 7PM in the Seniors Room (Ground Level, CYPC) 

Contact  Joanne on 0427 503 008 or Eliana on 0421 740 115 



In Our Prayers 
Lord, may all the faithful departed whom we entrust to Your care, be held securely in Your Loving embrace for all eternity especially those we Pray for:  

(A) All the departed souls, All the lost souls, All the faithful departed, All souls in Purgatory (B) Milia Bou Raidan, Chahrabane Boutros (C) (D) (E) 
Matthew Essey (F) Ibrahim Hanna Fakhry (G) Helen George, Majid George, Colleen Madeline George, Youssef & Ghssoun Maroon, Izat Gerges (H) 
Anis Jamil Haddad, Boutrous & Johra Moussa and their daughter Malki, Antonios Jamil Haddad, Dr Jamil Haddad, Madeleine & Paul Haddad & Son 
Joseph, Maurice & Martha Jamil Haddad (I) Salim Wadih Ishac (J) Youssef & Ghanaje Joseph (K) Tanios Elias Kazzi & Family (L) (M) Anthony Moses & 
the departed of the Moses Family, Bechara Boutros Moussa, Robert Bechara Moussa, Semaan & Karimeh Masri, Therese Melhem, Joseph Melan 
(N) (O) (P) (Q) (R) Jamil & Labibe Roumanus, Raymond & Etour Romanos & their son Joseph, Rouhana & Elaine Rahme (S) Youssef Mikhael Shaheen, 
Boutros and his son Kenny Sassine , Rouhana & Elaine Rahme and Joseph Boutros (T) Youssef Habib Daher Taouk (U) (V) (W) (X) (Y) (Z) Antoine 
Makdissi, Jabbour Assad Haddad, Hunne Jabbour Haddad, Amin Tannous Haddad, Samia, Amin Haddad, Assad Jabbour Haddad, Nabih and his son 
Emile Saad, Wahib & Jawhara Saad, Nabih Nassim Saad and his children Kevin Nassim Saad, Emile Nassim Saad 

 كلمة الرحمة
 .٠٦٨١فرنسيس وعبد المعطي ورفائيل الذين جادوا بحياتهم لأجل أيمانهم بالمسيح في دمشق سنة 

كانوا معروفين بتقواهم ووفرة غناهم وكرم اخلاقهم وحسن معاملتهم وعطفهم على الفقراء والمحتاجين. وهذه خلاصة استشهادهم0 
، يوم ثار المسلمون في دمشق والدروز في جنوبي لبنان على المسيحيين، لجأ شهداؤنا، مع عدد كبير من المسيحيين، ٠٦٨١عام 

إلى دير الرهبان الفرنسيسكان في دمشق، عندما اضرم المسلمون النار في حيّ المسيحيين فدخل اللاجئون مع الرهبان الى الكنيسة 
 يصلّون واعترفوا وتناولوا.

 
وظل فرنسيس وحده في الكنيسة، جاثياً امام تمثال الأم الحزينة، يصلي، رابط الجأش. وبعد نصف الليل دخل الدير عنوة، جمهور 

ع يصرخون0 "اين رعامن الرعاع، مدججين بالسلاح. فذعر اللاجئون ولاذ بعضهم بالفرار واختبأ البعض. وهرع الباقون الى الكنيسة ليحتموا بها. فأخذ اولئك ال
ذويك بشرط ان ك و فرنسيس مسابكي؟ اننا نطلب فرنسيس". فدنا فرنسيس منهم، غير هياب، قائلًا لهم0 "انا فرنسيس مسابكي ماذا تطلبون؟" فأجابوه0 جئنا ننقذ
شر المسيحيين لا مع تجحدوا الدين المسيحي وتعتنقوا الأسلام والا فانكم تهلكون جميعكم. فأجابهم فرنسيس0 "اننا لمسيحيون وعلى دين المسيح نموت. اننا نحن
سماء لمن يثبت إلى ال نخاف الذين يقتلون الجسد، كما قال الربّ يسوع". ثم التفت الى اخويه وقال لهما0 "تشجعا واثبتا في الإيمان، لأن اكليل الظفر معدّ في

 المنتهى". فأعلنا، فورا، ايمانهما بالرب يسوع بهذه الكلمات0 "اننا مسيحيون ونريد ان نحيا ونموت مسيحيين".
 

اكليل الشهادة. وكان وا فانهال المضطهدون، اذ ذاك عليهم، بالضرب بعصيهم وخناجرهم وفؤوسهم، فأسلموا ارواحهم الطاهرة بيد الله، مؤثرين الموت على الكفر فنال
  ٠٢٩٨ن الأول سنة شريذلك في اليوم العاشر من تموز من السنة المذكورة آنفا. وقد اعلن السعيد الذكر البابا بيوس الحادي عشر تطويبهم في اليوم العاشر من ت

 بسمعى الطيب الذكر المطران بشارة الشمالي رئيس اساقفة دمشق الماروني. صلاتهم تكون معنا. آمين.
 عن السَنكِسار بحسب طقس الكنيسة الإنطاكية المارونية

 الشهداء الموارنة المسابكيين

بعد أحداث القيامة والصعود، دخَلَت مريم العللليّلةَ ملعَ اللرسللِ بلانلتلظلارِ اللعلنلصلرة. 
، ” مسلارِ إيلملانلهلا“ فكان حضورها حضورَ أُمَ الربِّ المُمَجّلد. للم تلكُلنِ السلابلقلةَ فلي 

أمَلةَ “ والحافظةَ الأمينةَ لاتّحادها بابنها حلتلى الصللليلب فلحلسلب، بلل كلانلت  أيضلاً 
وهكذا نشأت ”. هذه أمُّكَ!“التي أبقاها ابنُها أُمّاً في حضنِ الكنيسةِ الناشئة0 ” الرَبِّ 

علاقةٌ خاصّةٌ بينَ هذه الأمِ والكنيسة، فالكنيسة الناشئة كانلت ثلملرةَ صللليلب ابلنلهلا 
، لشلخلِ  ابلنلهلا  وقيامته. ومريمُ التلي اعلطَلت، ملنلذُ اللبلدء، نلفلسلهلا، بلغليلر تلحلفّلظ 
وعملِه، لم يكُن يسعُها إلّا أن تفُيضَ على الكنيسة، منذُ البدء، هبةَ الأملوملة، هلبلةَ 
ذاتها. وبعدَ ذهابِ ابنها، تبقى امومَتُها في اللكلنليلسلة وسلاطلةً أملومليّلةلأ تشلفَلعُ الأمُّ 
لكُلِّ أبنائلهلا، فلتلشلاركُ فلي اللعلمللِ اللخللالصليّ، علمللِ ابلنلهلا، فلادي اللعلاللم. يلقلول 

إنّ أمومةَ مريمَ ستستلملرُّ فلي تلدبليلرِ اللنلعلملة بلغليلر انلقلطلاع  حلتلى يلبلللَُ  “ المجمع0 
 ” المُختارونَ الكمالَ النهائي

 
 
 
 
 
 
 

 قراءة من البابا يوحنا بولس الثاني 

وُلدت مارينا في القلمون قرب طرابلس في اللقلرن 
الرابع، توفيت والدتها في سن الصبا فلزهلد أبلوهلا 
في الدنيا ورام الترهب. اصطحب معه ابنتله بلعلد 
أن ألبسها زي الرجال وترهبا معًا في دير قنوبليلن 
فللي الللوادي الللمللقللدس ودعلليللت مللاريللنللوس وعللرف 
بتقواه وزهده. أرسله الرئيس ذات مرة بمهملة إللى 
إحدى القرى فاضطر أن يبيت عند أحد أصدقلاء 
الرهبان ولله ابلنلة صلبليلة كلانلت قلد سلقلطلت فلي 
الزنى وبان حبللهلا. أخلبلرت أبلاهلا زورًا أن اللذي 
اغتصبها هو الأخ مارينوس في الليلة التلي بلات 

فيها عندهم. غضب الوالد وأخلبلر رئليلس اللديلر اللذي سلارع إللى طلرد ملاريلنلوس 
خارج الدير. رضخ هذا للأمر واستمر على باب الدير مصللليًلا بلاكليًلا يلعليلش ملن 
فتاة الرهبان. وللدت الإبلنلة صلبليًلا جلاء بله واللدهلا إللى ملاريلنلوس قلائللًا لله "ربِ 
إبنك!". فأخذه مارينوس وشرع يربيه ويلغلذيله ململا يلتلكلرم بله اللرهلبلان ملن حللليلب 
ماعز الدير. توفي مارينوس وكلشُف سره عندما هم الرهبان بتجهيز جسلده للدفلنله 
خارج الدير. فجثا الرئيس ومعه لفيف الرهبان مستغفرين مارينا عما أساؤوا إليلهلا. 
أودع ضريحها في مغارة في الوادي المقدس وأضحى ينبوع نعم وأشفية. تعيد للهلا 

 الكنيسة المارونية في السابع عشر من شهر تموز.
www.ayletmarcharbel.org  
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ما أحوجنا في مجتمعاتنا اليوم إلى أناس  يلتلملتلّعلون بلالصّلفلات اللواردة فلي إنلجليلل 
اليوم. يسود العالم نوعٌ من الإستسلام لنزعة "العنلف" ولسليلادة "سلوء اللتلفلاهلم. فللا 
يكاد يلتقي إثنان حتّى يتحوّل حوارهما إلى جلدال فلخللاف لأنّ كللّاً ملنلهلملا يلتلكللّلم 
دون أن يُصغي أو يَصمت لا ليسمع بل لليلحلضّلر ملا يسلتلكلملل بله أطلروحلتله أو 
أفكاره. نجد في وصف المسيح وفقًا لآشعيا تشديدًا على الطّابع السلميّ واللّاعنفي 
لطبعه ولسلوكه ولرسالتله ولا سليّلملا فلي صلورتلي اللقلصلبلة اللملرضلوضلة واللفلتليلللة 
المدخّنة! لم يأتي المسيح إلى عالمنا ليدمّره بل ليُحييه وليُغيّره من عالم  غلارق  فلي 
دوّامة الشرّ إلى عالم  ينبض بالمحبّة وهو ما يدعونا الربّ كي نقوم به فنكلون ملن 
رسل سلامه ومن السالكين بالمحبّة والدّاعين إلليلهلا وملن اللقلادريلن، بلنلعلملة اللرّوح 

 القدس، على عيش نعمة طلب الغفران ومسامحة مَن خطئ إلينا.
 

نجيل  سنة الروحانية المارونية  تأمّل في الإ

 
 إخوتي وأخواتي بالمسيح،

 
في إنجيل الأحد الماضي، كشف يسوع للإثني عشر، الذين اخلتلارهلم وأرسلللهلم، هلويلتلهلم. أمّلا الليلوم، وفلي هلذا الأحلد 
تِهم من جلهلة ثلانليلة. كللامله للهلم  السادس من زمن العنصرة، فهو يكشف لهم التحديات الرسولية من جهة، ومصدر قوَّ
تلهلم، بلحلسلب كللام  بمثابة دفعة تشجيع ورافعة لتثبيت ثقتهم به وبأنفسهم وبالرسالة التي ائتمنوا عللليلهلا. أمّلا مصلدر قلوَّ
يسوع، فهو قائم على ثلاث حقائق0 نوعية شخصيتهم وحياتهم، الاتكال على الروح القدس والتجذُّر أكثر فأكثر بهويتهم 

 الرسولية.
  

ما أعظم حكمة الرب! يرسلنا، نحن أبناءه وبناته، كالخراف بين الذئاب، ويرشدنا إلى عدم الخلوف لأن روح أبليلنلا هلو 
 المتكلم فينا، متكلين عليه وعلى روحه القدوس، عاملين بحكمة الحيّات ووداعة الحمام في زمن شحّت فيه روح القداسة.

 
يلرة السلملاء. فلرنسليلس حلظل هذا ما عاشه الطوباويون الإخوة المسابكيون الموارنة الثلاثة، متخذين من قوة الإيمان وثبات الإيمان وعظمة الإيمان جسراً للللوصلول إللى

قبل أن يستشهدوا  لواوعبد المعطي ورفائيل جادوا بحياتهم في دمشق من أجل إيمانهم بالمسيح، بموقف لا يقبل الشك، وجواب قويّ وواضح في وجه الاضطهاد، إذ قا
 نموت مسيحيين".ا و أمام المذبح0 "إننا مسيحيون وعلى دين المسيح نموت... نحن معشر المسيحيين لا نخاف الذين يقتلون الجسد... إننا مسيحيون ونريد أن نحي

 
( مستمرة على كافة الأصعدة. شكراً لجميع أعضاء اللجان اللملخلتلللفلة وأبلنلاء اللرعليلة ٠١-٣على الصعيد الرعوي، التحضيرات للاحتفالات بعيد الرعية في شهر آب )

حلة علطلرة، أطلللبلي للنلا أن فواوبناتها على الجهود التي يبذلونها لجعل العيد شهادة فرح للرب وكنيسته. نحتفل بالعيد هذه السنة ضمن شعارنا المريمي0 "مريم يا وردة 
الصللاة ضلملن ة و نكون عطر المسيح الطيّب". بهذا الشعار نعيش مع مريم كأبناء وبنات رعية المسيح بشلفلاعلتلهلا. نلعليلش رائلحلة اللملسليلح اللعلطلرة، رائلحلة اللروحلانليل

 عائلاتنا، متنشّقين إياها من خلال أمنا العذراء.
 

ة فلي اللرعليلة. بلركلالأربعاء الماضي اجتمع فريق الطلائع في الرعية بروح الأخوّة والفرح مع بعضهم البعض ومع مسؤوليهم ومرشلدهلم. إنلهلم عللاملة ملن عللاملات الل
 ٢0٣١تلملوز السلاعلة   ٩٦حد كذلك، تستمر لجنة العائلة في الرعية بالتحضير للاحتفال الليتورجي بتجديد مفاعيل سرّ الزواج والاحتفال اليوبيلي للمتزوجين نهار الأ

 صباحاً.
 

 ها هو رضى الرب على الرعية من خلال عائلاتها. هذه هي قوة رعية المسيحلأ قوة إيمان، قوة محبة، قوة عائلة.
 الخوري طوني سركيس

  قوة الإيمان
 

     ١ معنى القداس 
 القسم الإعدادي المشترك

إعداد القرابين 0  وهي رمز العهد بليلن الله والإنسلان إذ  
إنهما ليسا مجرّد خبز وخمر بل بالقوة سليلصلبلحلان جسلد 

 ودم يسوع.
 

إضللاءة الانللوار 0 تللرمللز للليللسللوع الللمللسلليللح الشللمللس الللتللي 
أشرقت في علمنا. ويرمز النور ايضًلا لليلوحلنلا اللملعلملدان 

 السراج الذي أضاء قبل مجيء يسوع المسيح.
 

الدخول الاحتفالي0 هو رمز لمسيرة اللخللليلقلة كللّلهلا ملع الله ملن اللخلللق إللى مللء 
الزمن أي تجسّد يسوع المسليلح ابلن الله اللوحليلد. ويلرملز ايضًلا اللى الإنلتلقلال ملن 
العهد القديم الى العهد الجديد. نرافق في هلذا اللزيّلاح دخلول اللملسليلح اللى اللعلاللم 
حيث سيحقق لنا الخللا .إذًا نلحلن لا نلأتلي إللى اللكلنليلسلة واللقلدّاس وحلدنلا لانّ 

 البيعة ترمز إلى الخليقة كلّها.
 

 لبنان  -من دروس اللاهوت لإكليركية كرم سده المارونية 

 كلمة الخادم



 ا ل ر س ا ل ة  ا لإ ن ج ي ل 

  قدّاسات يوم الأحد
 )إنكليزي( ٠0١١)عربي، إنكليزي(١0١١)عربي، إنكليزي(٠٠0١١)إنكليزي(٢0٣١)عربي( ٠:٩٩هاريس بارك  -كاتدرائية سيدة لبنان 

 
 قدّاسات الأسبوع 

 مساءً   ٨0١١ صباحًا و   ٠0٣١ مساءً )انكليزي( السبت    ٠0١١ ،  ١0٣١ صباحًا و    ٦0:١ ،  ٠0١١ مساءً،  الأربعاء     ٨0١١ صباحاً  و   ٦0:١ ،  ٠0١١ الجمعة    -الإثنين  
 الإعترافات

 

 مساءً وقدّاسات الأحد أو بتحديد موعد خلال أيام الأسبوع ٨0١١مؤمنّة قبل وخلال قداس السبت الساعة 
    ساعات السجود  

 صباحاً   ٠0٣١ صباحاً لغاية السبت   ٢0٣١ كل أول جمعة من الشهر من   ساعة سجود أمام القربان:   ٠١ مساءً     ٢0١١ - ٦0١١ 0 كل يوم خميس ساعة سجود 

لدَ الآنَ عللللى الَّلذيلنَ هُلم فللي  يلا لمَ  بِلال لهَلللاكِ بَلع  إخلوتلي، إِذًا فللَا حُلك 
اللللمَللسِلليللحِ يَسُللوعلأ لَأنَّ شَللرِيللعَللةَ رُوحِ اللللحلليَللاةِ فللي اللللمَللسِلليللحِ يَسُللوع، قَللد  
رَت ني مِن  شَريعَةِ اللخَطِيئَةِ واللمَوت. فإِنَّ مَا عَجِزَت  عَن هُ الشَّرِيعَة،  حَرَّ
لبِلهُ  لنَلهُ فلي جَسَلد  يُش  سَللَ اب  عَفَهَا اللجَلسَلد، أَن لجَلزَهُ الله، حليلنَ أَر  وقَد أَض 
فيرًا لِلخَطِيئَة، فقَضَى في اللجَسَدِ عَلللى الللخَلطِليلئَلة،  جَسَدَ اللخَطِيئَة، تَك 
للنُ السَّللالِللكلليللنَ لا بِللحَللسَللبِ الِإن سَللانِ  لِللكَللي يَللتِللمَّ بِللرُّ الشَّللرِيللعَللةِ فلليللنَللا، نَللح 
وحلأ لَأنَّ السَّالِكِينَ بِحَسَبِ الِإن سَانِ اللجَسَدِيّ،  اللجَسَدِيِّ بَل  بِحَسَبِ الرُّ
وحِ يَلر غَلبُلونَ فلي مَلا  يَر غَبُونَ في مَا هُوَ لِلجَسَد، والسَّالِكينَ بِحَسَبِ الرُّ
وحِ فَحَيَاةٌ وَسَلام. للذَلِلكَ  بَةُ الرُّ ت، أَمَّا رَغ  بَةُ اللجَسَدِ مَو  وح. فرَغ  هُوَ لِلرُّ
ضَعُ  لِشَريعَلةِ الِله ولا  بَةُ الِإن سَانِ اللجَسَدِيِّ عَدَاوَةٌ لله، لَأنَّهَا لا تَخ  فَرَغ 
نَّ السَّللالِلللكلليللنَ بِلللحَللسَللبِ الِإن سَللانِ اللللجَللسَللدِيّ، لا  للتلَلطلليللعُ ذلِللكَ. والِ تَس 
للتلُلم أُنَللاسًللا جَسَللدِيلليِّللنَ بَللل   للتلُلم فَلللَللس  للا أَن  ضُللوا الله. أَمَّ للتلَلطلليللعُللونَ أَن  يُللر  يَس 
رُوحِيُّون، إِن  كَانَ حقًّا رُوحُ الِله سَاكِنًا فيكُم. وَلَكِن  مَن  لَلي لسَ لَلهُ رُوحُ 
لمِ أَنَّ  اللمَسِيح، لَي سَ هُوَ لِلمَسِيح. أَمَّلا إِذَا كَلانَ الللمَلسِليلحُ فليلكُلم، فَلبِلرَغ 
ذَا  للِ اللبِلرّ. والِ وحُ حليَلاةٌ لَلكُلم بِلفَلض  اللجَسَدَ مَي تٌ بِسَبَبِ اللخَطِيلئَلة، فَلاللرُّ
واتِ سَاكِلنًلا فليلكُلم، فلالَّلذي  كَانَ رُوحُ الِله الَّذي أَقَامَ يَسُوعَ مِن  بَينِ الَأم 
سَادَكُمُ الللمَلائِلتلَةَ بِلرُوحِلهِ  يي أَي ضًا أَج  وَاتِ يُح  أَقَامَ اللمَسِيحَ مِن  بَي نِ الَأم 

 .السَّاكِنِ فِيكُم
 ٤٤ - ٤:  ٠روم 

 صلاة
أيّها الربّ يسوع، يا مَلن تلوحّلدنلا بلإسلملك كلملسليلحليّليلن وتلجلملعلنلا 
بروحك القدّوس الّذي يذكّرنا علللى اللدوام بلأنّلنلا أبلنلاء آب  واحلد، 
ضطهاد ونسللك  هبنا من لدنك القوّة فنتجاوز كلّ خوف  وضيق  وال
من دون خجلل  أو وجلل درب اللبلشلارة بلاللفلداء بلالآلام واللقليلاملة 
لللمللجللد أسللم الللثللالللوث الأقللدس، الآب والإبللن والللرّوح الللقللدس، للله 

   المجد إلى الأبد، آمين.

 الأحد السادس من زمن العنصرة وعيد الشهداء المسابكيين 

 

بالتسابيح نعظّمكِ، 

أيّتها الباب المقفل 

الذي رآه النبيّ 

 حزقيال 

   
. 

 الشّحيمة المارونيّة 

يسِيُّونَ فَتَشَاوَرُوا عَلى يَسُلوعَ لِليُله للِلكُلوه. وعَللِلمَ يَسُلوعُ  خَرَجَ الفَرِّ

رِ فَان صَرَفَ مِن  هُنَاك. وتَبِعَهُ كَثِيرُونَ فَشَفَاهُم جَلمِليلعًلا،  بِالَأم 

لَ بلِاللنَّلبلِيِّ آشَلعليلا0 "هُلوَذَا  هِرُوه، لِيَتِمَّ مَا قِي  وحَذَّرَهُم مِن  أَن  يُش 

لعَللُ  تُهُ، حَبِيبِي الَّذي رَضِيَت  بِهِ نَف سِي. سَلأَج  تَر  فَتَايَ الَّذي اخ 

رُوحي عَلَي هِ فَيُبَشِّرُ الُأمَمَ بِاللحَقّ. للَن  يُلمَلاحِلكَ وللَن  يَصليلح، 

ضُوضَلةً للَن   تَهُ في السَّاحَات. قَصَبَةً مَر  مَعَ أَحَدٌ صَو  ولَن  يَس 

نَةً لَن  يُط فِئ، إِلى أَن  يَصِللَ بلِالللحَلقِّ إِللى  يَك سِر، وفَتِيلَةً مُدَخِّ

عَلُ الُأمَمُ رَجَاءَها". مِهِ تَج  ر. وبِاس   النَّص 

 ٠٤ - ٤١:      ٤٠متى             

 قراءات الأسبوع القادم
 الأحد السابع من زمن العنصرة

 وعيد مار شربل  
 ٠: - ٠٠:   ٠روم 

  :١ -  ١::  :٤مت 

                                                                                                  www.olol.org.au  ٠٩٤٠تموز  ٤١الأحد 
 هاريس بارك -سيدة لبنان المارونية  كاتدرائية

ا ل  سّ  ا ر  ا ل  خ  ب  ر   
  ر ع  ي  ت  ك  م  ن 

 الإخوة المسابكيين الشّهداء
نسألك يا رب بشفاعة الأخوة المسابكيّين الشهداء، أن تغدق 

 علينا نعمتك فنجاهر بإيماننا مثلهم حتّى النّفس الأخير.


